
1 

 

PROTOKÓŁ Nr 23/20 

z obrad XXIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie w kadencji 2018-2023 odbytej w dniu  

27 sierpnia 2020 r. w godzinach od 13:30 do 15:15 w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie. 

 

W posiedzeniu wzięli udział: załącznik lista Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Ireneusz Gliniecki – Burmistrz  

2. Piotr Milewski – Sekretarz 

3. Joanna Andruk – Skarbnik 

4. Załącznik lista gości na posiedzeniu XXIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.   

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z XXII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020, 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Rajgród, 

c) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Rajgród na rok szkolny 

2020/2021, 

d) przyjęcia Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska na lata 2015-2018  

z perspektywą na lata 2019-2022 dla Gminy Rajgród za lata 2017 – 2018. 

5. Wnioski i oświadczenia radnych.  

6. Sprawy różne.  

7. Zamknięcie obrad.  

 



2 

 

Ad. 1. Otwarcie obrad. 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Marek Bućko, powitał 

wszystkich uczestników obrad oraz gości. Stwierdził na podstawie listy obecności 

prawomocność obrad. Podczas obrad sesji na 15 radnych obecnych było 12 radnych. 

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował, iż wpłynął wniosek o wprowadzenie zmian w porządku obrad 

sesji polegających na: 

• dodaniu do porządku obrad punktu 4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach  

i pracy od ostatniej sesji. 

• dodaniu do punktu 5. Podjęcie uchwał w sprawach, podpunktu e) zmieniająca uchwałę  

w sprawie poboru podatków od osób fizycznych, wyznaczenia inkasentów oraz zasad wy-

nagradzania za inkaso. 

Pozostałe punkty pozostają bez zmian.  

 

Nowy porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad.   

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z XXII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji.  

5. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020, 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Rajgród, 

c) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Rajgród na rok szkolny 

2020/2021, 

d) przyjęcia Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska na lata 2015-2018  

z perspektywą na lata 2019-2022 dla Gminy Rajgród za lata 2017 – 2018, 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie poboru podatków od osób fizycznych, wyznaczenia 

inkasentów oraz zasad wynagradzania za inkaso. 

6. Wnioski i oświadczenia radnych.  

7. Sprawy różne.  

8. Zamknięcie obrad.  
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Przewodniczący poddał nowy porządek obrad pod głosowanie radnych. W wyniku zarządzo-

nego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła nowy porządek obrad. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Przewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony radnym na Dysku Google. 

Zapytał zebranych o zmiany bądź propozycje i uwagi do protokołu. Radni nie wnieśli żadnych 

uwag. Przewodniczący poddał protokół z XXII sesji pod głosowanie radnych. W wyniku 

zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła protokół z XXII 

Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Ad. 4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji 

Burmistrz na wstępie poinformował o wydanych zarządzeniach od 26 czerwca 2020 r. od 

numeru 149 do 160. Dodał, iż zarządzenia są dostępne na stronie BIP Urzędu Miejskiego w 

Rajgrodzie.  

Burmistrz poinformował, iż informacja będzie dotyczyć okresu jego pracy od sesji 

absolutoryjnej, która miała miejsce 26 czerwca. 

29 czerwca Burmistrz podpisał akt notarialny z Prezesem BIOM. Akt dotyczył dzierżawy 

gruntu na rekultywację wysypiska śmieci w Wojdach. Dodał, iż gmina oczekuje na decyzję o 

rekultywacji od Powiatu Grajewskiego.  Poinformował, iż będzie prosił Starostę o 

przyspieszenie decyzji w tej sprawie.  

30 czerwca Burmistrz uczestniczył w pożegnaniu Komendanta PPSP Andrzeja Jabłońskiego. 

Dodał, iż Komendant Powiatowy awansował na stanowisko Zastępcy Komendanta 

Wojewódzkiego PSP. 

8 – 22 lipca Burmistrz korzystał z urlopu wypoczynkowego.  

27 lipca Sesja Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołana w trybie nadzwyczajnym. 

1 sierpnia Burmistrz uczestniczył w szczególnym spotkaniu – obchodach 18. Urodzin 4 

Rajgrodzkiej Drużyny Harcerskiej „Ora et labora”. Burmistrz szczegółowo opowiedział o 

spotkaniu.  

3 sierpnia Burmistrz przyjął ślubowanie od nowej pracownicy Urzędu Miejskiego w 

Rajgrodzie – Renaty Wojtuszko na stanowisko Specjalisty ds. księgowości budżetowej.  

5 sierpnia Burmistrz uczestniczył w spotkaniu w Starostwie Powiatowym dot. organizacji 

uroczystości obchodów rocznicy bitwy w rejonie Osowe Grzędy. Dodał, iż msza św. będzie 

polowa. 
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7 sierpnia kolejne spotkanie dotyczące organizacji uroczystości obchodów rocznicy bitwy w 

rejonie Osowe Grzędy. Spotkanie z Ks. Dziekanem Hieronimem Mojżukiem.  

8 sierpnia impreza sportowa ISwimIrun. W imprezie uczestniczyło ponad 200 zawodników. 

Burmistrz poinformował szczegółowo o przebiegu imprezy. Imprezę wsparł Urząd 

Marszałkowski Województwa Podlaskiego. Burmistrz podziękował wszystkim 

zaangażowanym za pracę przy organizacji i zabezpieczeniu imprezy.  

8 sierpnia Uroczystość XX Rocznicy Koronacji Obrazu Matki Bożej Rajgrodzkiej. 

Poinformował o szczególnym charakterze tej uroczystości – procesja na wodzie.  

11 sierpnia w Ośrodku Szkolenia Ratowników WOPR Tama w Rajgrodzie Burmistrz 

uczestniczył w oficjalnym zakończeniu szkolenia na zawodowego ratownika wodnego. 

Wicewojewoda Podlaski – Tomasz Madras wręczył uprawnienia 26 osobom, które pomyślnie 

ukończyły kurs i dzięki temu mogą podjąć pracę w charakterze ratownika wodnego. 

13 sierpnia Burmistrz uczestniczył w spotkaniu BIOM spółka z o.o. o czym poinformował 

radnych na komisjach wspólnych. Głównym tematem był bilans za I półrocze pracy spółki.  

Burmistrz dodał, iż na sesji poprosi radnych o zajęcie stanowiska w sprawie straty BIOM Sp. z 

o.o. za I półrocze 2020 r. 

14 sierpnia spływ kajakowy Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie oraz pracowników Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie. 

15 sierpnia spotkanie w Pieńczykowie w ramach projektu PAL Rajgród. Dodał, iż w tym 

samym czasie odbyło się spotkanie wspominkowe o historii Pieńczykowa, Pieńczykówka i 

Sołk oraz Dożynki Sołeckie. 

18 sierpnia o godz. 10.00 kolejne spotkanie w Pieńczykowie. Burmistrz otrzymał akt nadania 

Honorowego Członka Stowarzyszenia Pieńczykowiacy oraz Honorowego Członka KGW 

Pieńczykowo. Burmistrz podziękował za odznaczenia. 

19 – 20 sierpnia dwa spotkania w Starostwie Powiatowym w Grajewie o których Burmistrz 

opowiedział na komisjach wspólnych dot. drogi powiatowej w Rydzewie oraz funduszu dróg 

samorządowych i kwestii uporządkowania dróg w mieście i gminie Rajgród.  

20 sierpnia robocze spotkanie z Dyrektor Zarządu Zlewni Wody Polskie w Augustowie. 

Jednym z tematów poruszanym na spotkaniu było wykaszanie Jegrzni. 

21 sierpnia Burmistrz wraz z Radnym SWP – Jackiem Piorunkiem odbył spotkanie robocze w 

Podlaskim Urzędzie Wojewódzkim w Białymstoku dot. drogi w Rydzewie. Spotkanie zostało 

zorganizowane w trybie alarmowym. Burmistrz poinformował, iż nie można było postąpić 

inaczej, ponieważ to bardzo ważna inwestycja. Dodał, iż gminie zależy na tym aby inwestycja 

została wykonana wg ceny kosztorysowej, a nawet niższej. 
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22 sierpnia spotkania podsumowujące projekty w sołectwach Kosówka i Biebrza. Burmistrz 

podziękował za zaproszenia i poprosił, aby w przyszłości spotkania były organizowane w 

innych przedziałach czasowych, aby mógł uczestniczyć w nich dłużej. 

22 sierpnia Burmistrz wraz z delegacją z Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie uczestniczył w 

ślubie Wiesławy Milewskiej – Inspektor ds. kadrowych, organizacyjnych i oświatowych 

Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie. 

24 sierpnia spotkanie z trenerami Akademii Piłkarskiej. Burmistrz poinformował, iż chce 

zaangażować trenerów ćwiczących z dziećmi i młodzieżą z Gminy Rajgród w ramach 

Akademii Piłkarskiej do reaktywacji Jegrzni Rajgród. Burmistrz poinformował, iż trenerzy 

podjęli wyzwanie.  

26 sierpnia podpisanie aktu notarialnego z Panią Renatą Kondraktowicz z Wólki Piotrowskiej 

na zakup 80 metrów gruntu pod budowę drogi gminnej w tym sołectwie. 

Inwestycje w Gminie Rajgród: 

Dnia 29.06.2020 r. nastąpił odbiór inwestycji pn. „Modernizacja oświetlenia ulicznego 

w Rajgrodzie”. W ramach zadania wymieniono 295 sztuk starych opraw rtęciowych 

i sodowych na oprawy ledowe oraz wymieniono skrzynki elektryczne i zainstalowano program 

sterowania oświetleniem. Wartość robót i nadzoru inwestorskiego wyniosła 498 204,42 zł, z 

tego dofinansowanie 323 832 zł. Burmistrz dodał, iż trzeba wymienić lampy w całej gminie. 

W połowie sierpnia w ramach Programu Współpracy Interreg Litwa-Polska, Gmina Rajgród i 

litewskie miasto Jonava złożyły wspólny wniosek o dofinansowanie w ramach Priorytetu 3 - 

promowanie włączenia społecznego, zwalczanie ubóstwa i wszelkiej dyskryminacji. W ramach 

projektu Gmina zaplanowała budowę świetlicy wiejskiej w Biebrzy, natomiast Jonava remont 

i doposażenie centrum aktywności osób niepełnosprawnych. Do tego zaplanowano wspólne 

działania na rzecz integracji społecznej.  

Koszt projektu po naszej stronie wynosi 1 004 297,58 zł, z tego wkład Gminy 150 644,65 zł. 

Dofinansowanie na poziomie 85 %. 

We wrześniu LGD Biebrzański Dar Natury zamierza ogłosić nabór wniosków za zadania 

z zakresu małej rewitalizacji. Gmina zamierza złożyć wniosek o dofinansowanie przebudowy 

budynku świetlicy wiejskiej w Kosówce. Środków na ten cel pochodzą z Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego na lata 2014-2020. Dofinansowanie że 

wynieść do 85 %, jednak nie więcej jak 285 279,00 zł. Gmina posiada już dokumentację 

projektową, uzyskaliśmy decyzje lokalizacyjną. Obecnie trwa procedura uzyskiwania decyzji 

pozwolenia na budowę. 
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Po konsultacjach z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków w Łomży, Gmina podjęła prace 

nad zmianą programu funkcjonalno-użytkowego na potrzeby budowy ścieżki przyrodniczej 

wokół Jeziora Rajgrodzkiego oraz punktów widokowych w ramach zadania pn. „Ochrona 

krajobrazu oraz zasobów przyrodniczych przez zagospodarowanie nadbrzeża Jeziora 

Rajgrodzkiego w Rajgrodzie oraz terenów przyległych”. W pierwotnej wersji kładka miała 

być projektowana wyłącznie z elementów drewnianych. Po licznych dyskusjach stwierdzono 

potrzebę zmiany materiału. Zmiana pfu zakłada poprowadzenie ścieżki częściowo po gruncie, 

a w miejscach, gdzie ukształtowanie terenu jest niekorzystne - na palach. Ścieżki będzie 

wykonana z materiału trwalszego od drewna (elementy betonowe, miejscami hanit lub inny 

materiał drewnopodobny). Zmieniony program funkcjonalno – użytkowy powinien być gotowy 

do końca września. 

Powiat Grajewski otrzymał dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych na zadanie pn. 

„Rozbudowa drogi powiatowej nr 1788B w Rydzewie”. 
 

Gmina prowadzi zaawansowane rozmowy z przedstawicielami Nadleśnictwa Rajgród w 

sprawie przejęcia oczyszczalni ścieków i ujęcia wody w Tamie oraz z zarządem 

Województwa Podlaskiego w sprawie sfinansowania przejęcia i modernizacji tych obiektów.  

Dnia 7 sierpnia w Podlaskim Urzędzie Wojewódzkim w Białymstoku złożyliśmy dwa wnioski 

o dofinansowanie przebudowy dróg gminnych w miejscowościach Czarna Wieś 

i Kołaki w ramach Funduszu Dróg Samorządowych.  

Dokumentację na drogę w Kołakach mamy skompletowaną. Trwają prace projektowe nad 

przebudową drogi w Czarnej Wsi.  

Dnia 18 sierpnia ogłosiliśmy przetarg nieograniczony na przebudowę drogi gminnej publicznej 

nr 102890B w Wólce Piotrowskiej. Otwarcie ofert powinno nastąpić dnia 

4 września. W ramach inwestycji zaplanowano przebudowę drogi na odcinku ok. 635 m, 

począwszy od skrzyżowania z drogą powiatową Miecze-Rydzewo, do ostatnich zabudowań w 

Wólce Piotrowskiej. Projektowana szerokość jezdni wynosi 4,5 m.  

Trwa realizacja projektu dofinansowanego z budżetu województwa podlaskiego na 

doposażenie remizy OSP- świetlicy wiejskiej w Bełdzie. Wartość projektu wynosi 28 000 zł, z 

tego dofinansowanie - 14 000 zł. 

Do 30 września w Urzędzie Marszałkowskim można składać wnioski o dofinansowanie 

inwestycji typu: Gospodarka wodno – ściekowa. Jest to drugi nabór na działania tego typu. 

Dzięki środkom pozyskanym w pierwszym naborze, Gmina wykonała prace przy ujęciu wody 

w Rajgrodzie, wodociągi w Rybczyźnie, Czarnej Wsi i Podchoinkach oraz 66 przydomowych 

oczyszczalni ścieków. Łączna kwota dofinansowania wyniosła 1 487 910 zł. Limit środków z 
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PROW na lata 2014-2020 wynosi 2 mln złotych na jednego wnioskodawcę. Stąd Gmina może 

ubiegać się o dofinansowanie w wysokości maks. 512 090 zł. Planujemy złożyć wniosek na 

przebudowę sieci kanalizacyjnej w Biebrzy oraz monitoring i układ sterowania Stacji 

Uzdatniania Wody w Rajgrodzie. 

Burmistrz poinformował o Spółce Państwowej Gaz System, która wyłoniła wykonawcę na 

budowę gazociągu – NDI Energy spółkę z o.o. Dodał, iż spółka będzie budowała gazociąg 

przez tereny gminy – Kołaki, Rydzewo Kosówkę, co wiążę się z eksploatowaniem już obecnie 

słabych dróg. Gmina podjęła rozmowę, żeby wspólnie z wykonawcą przy pomocy Gaz Systemu 

po zakończeniu inwestycji zbudować drogę Kosówka – Rydzewo.   

Burmistrz podziękował wszystkim zaangażowanym w działalność społeczną na rzecz pomocy 

dla chorej na SMA Hani z Ełku. Kwota zebrana z kiermaszu to 14 300,00 zł 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020 

Głos zabrała Skarbnik – Joanna Andruk. Poinformowała, iż po stronie planu wydatków i do-

chodów wprowadza się następujące zmiany:  

1. Dokonuje się zwiększenia planu po stronie wydatków -909zł (ogółem-2.624zł)w ramach re-

alizacji zadania: Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Rajgród. Rozdział 

90026. Kwota różnicy pomiędzy dofinansowaniem a wydatkami - zostanie przeniesiona ze 

środków zaplanowanych a niewykorzystanych w rozdziale 90095 (na sporządzenie raportu z 

wykonania „Planu Ochrony Środowiska na lata 2015-2018”).  

2. Dokonuje się zmian w paragrafach rozdziału 85502 – Świadczenia rodzinne, świadczenia 

funduszu alimentacyjnego… zwiększenie paragrafu 2910-zwroty-n.główna, zmniejszenie pa-

ragrafu 4580-pozostałe odsetki. Kwota 2.500zł.  

3. Dokonuje się zwiększenia po stronie wydatków w związku z podpisaną umową na użytko-

wanie gruntów pokrytych wodami płynącymi stanowiącymi własność Skarbu Państwa (umowa 

dotyczy użytkowania przepustu pod drogą gminną w miejscowości Kołaki nr działki 194 w 

latach 2018-2020)–kwota 240,00zł -rozdział 90001. Kwota powyższa zostanie przeniesiona ze 

środków zaplanowanych a niewykorzystanych w rozdziale 90095 (na sporządzenie raportu z 

wykonania „Planu Ochrony Środowiska na lata 2015-2018”).  

4. Dokonuje się zwiększenia wydatków o 800zł na prace porządkowe polegające na naprawie i 

malowaniu drewnianych krzyży na cmentarzach i mogiłach z okresu I i II wojny światowej -

rozdział 71035. Kwota zostaje przeniesiona z rozdziału 60017.  
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5. Dokonuje się zmian w planie wydatków budżetowych OPS wynikających z dostosowania do 

aktualnych potrzeb: *W rozdziale 85219 zmniejsza się plan środków własnych z tyt. wynagro-

dzenia opiekunowi prawnemu i kosztów obsługi zadania -1,5% za okres od stycznia 2020r.do 

czerwca 2020r. Zgodnie z art.18 ust.1 pkt 9 ustawy z dnia 12 marca 2004r.o pomocy społecznej 

wypłacanie wynagrodzenia za sprawowanie opieki należy do zadań zleconych z administracji 

rządowej realizowanych przez Gminę. W/w środki przenosi się na braki w rozdziale 85202 

(opłaty za pobyt osób w domach pomocy społecznej-doszła nowa osoba). *W rozdziale 85228 

przenosi się środki z zakupu usług na wynagrodzenia osobowe pracowników. *W rozdziale 

85295 w 2020r.nie została podpisana umowa na zadanie realizowane w ramach Programu wie-

loletniego "Senior+" na lata 2015-2020 w związku z tym kwota 8 043,00 stanowi niewykorzy-

stane środki Gminy Rajgród, zaś kwota 8 800,00 zł stanowi dofinansowanie Wojewody.  

6. Dokonuje się zmniejszenia planu po stronie wydatków w związku z przesunięciem na rok 

2021 realizacji projektu w ramach działania 4.2. Realizacja lokalnych strategii rozwoju kiero-

wanych przez społeczność w ramach programu „Rybactwo i Morze”, tytuł operacji „Podniesie-

nie atrakcyjności turystycznej i kulturalnej Gminy Rajgród” Rozdział 92109. Kwota 

46.131,00zł  

7. Dokonuje się zmniejszenia w planie finansowym dochodów Zespołu Szkolno- Przedszkol-

nego w Rajgrodzie w rozdziałach *80101 zmniejszenia w związku z pandemią COVID-19 (re-

zygnacją organizatorów z plonowanych obozów, zawieszenie dzierżawy kuchni) –ogółem 

40.600zł oraz mniejszej dotacji z PUP na pracownika-12.000zł. * 80104 zmniejszenie w 

związku z pracą przedszkola do godz.1300 -63zł. Dokonuje się zmian w planie finansowym 

wydatków Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rajgrodzie: *80113 zmniejsza się paragraf do-

tyczący zakupu materiałów, a zwiększa paragraf różnych opłat i składek, w związku z osta-

teczną kwotą do zapłaty za ubezpieczenie busa -900zł *80150 zmniejsza się paragraf wynagro-

dzeń osobowych-10.000, a zwiększa paragrafy dotyczące wyposażenia i materiałów, pomocy 

dydaktycznych oraz usług pozostałych na ogólną kwotę 10.000zł w związku z zapotrzebowa-

niem w pracowni specjalistycznej oraz usługą wykonania zajęć z integracji sensorycznej.  

8. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków Szkoły Podstawowej w Rydzewie w 

rozdziałach: *80101-zakup dziennika elektronicznego na okres 01.09.2020r.-31.08.2021r.-

1.220,00zł; zakup usług remontowych związanych z naprawą instalacji elektrycznej w budynku 

szkoły-3.650,00zł. *80195-zmniejszenie w rozdziale -pozostała działalność-4.870,00zł.  
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9. Dokonuje się zwiększenia w po stronie wydatków w związku z potrzebą zakupu materiałów-

żwiru i cementu-niezbędnych do wykonania ogrodzenia działki gminnej w Pieńczykówku. 

Rozdział 92195. Kwota 2.000,00 zł.  

10. Dokonuje się zmniejszenia po stronie wydatków w związku z bieżącymi potrzebami UM. 

Rozdział 80195. Kwota 489,00 zł.  

11. Dokonuje się zmian w załączniku „Wpływy z opłat za gospodarowanie odpadami i koszt 

funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami w 2020 r.” pomiędzy paragrafami 4300 i 

4430. Rozdział 90002. Kwota 1.000,00 zł.  

12. Dokonuje się zwiększenia po stronie dochodów w ramach dotacji z PUW na zwrot części 

wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 2019 roku – pismo nr FB-

II.3111.62.2020.WS z 21.08.2020r. – kwota 83.864,34zł-rozdział 75814. Dokonuje się zwięk-

szenia ww. kwoty po stronie wydatków w rozdziale 75095.  

Wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy dochodami bieżącym, a wydatkami bieżącymi 

w 2020 roku jest dodatni co oznacza, że została zachowana relacja z art. 242 ustawy o finansach 

publicznych. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XXIII/148/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 27 sierpnia 2020 r. w sprawie zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2020.   

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

Pytań nie wniesiono.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie większością głosów (jeden głos wstrzymujący) 

przyjęła Uchwałę Nr XXIII/148/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 27 sierpnia 2020 r. w 

sprawie zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2020. 

 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Rajgród 

Głos zabrał Sekretarz – Piotr Milewski. Poinformował, iż zgodnie z sugestiami Działu Kontroli 

i Nadzoru Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego, Rada musi zmienić treść uchwały zgodnie z 

przedstawionymi zaleceniami.  
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W uchwale Nr XIII/89/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Rajgród (Dz. Urz. Woj. Podla-

skiego, poz. 5980, z 2020 r. poz. 3099) § 6 otrzymuje brzmienie: „§ 6. Ustala się następujące 

zasady w zakresie uprzątania błota, śniegu, lodu i innych zanieczyszczeń z części nieruchomo-

ści służących do użytku publicznego:  

1) zakazuje się zgarniania śniegu, lodu i błota lub innych zanieczyszczeń z chodnika na jezdnię. 

Dopuszcza się możliwość pryzmowania śniegu i lodu na skraju chodnika od strony jezdni w 

sposób nie powodujący zakłóceń w ruchu pieszych lub pojazdów z zachowaniem możliwości 

odpływu wód roztopowych.” 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XXIII/149/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 27 sierpnia 2020 r. zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Rajgród 

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

Pytań nie wniesiono.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XXIII/149/20 Rady 

Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 27 sierpnia 2020 r. zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Rajgród. 
 

 

c) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Rajgród na rok szkolny 2020/2021 

Głos zabrał Sekretarz. Poinformował, iż Rada musi określić średnią cenę jednostki paliwa w 

Gminie Rajgród na każdy rok szkolny, która będzie stosowana przy podpisywaniu umów z 

rodzicami dzieci, którzy we własnym zakresie dowożą dzieci do szkół lub przedszkoli. Zgodnie 

z analizą rynku określa się średnią cenę jednostki paliwa w Gminie Rajgród na rok szkolny 

2020/2021 w wysokości: 

1) olej napędowy - 4,37 zł za 1 litr;  

2) benzyna - 4,46 zł za 1 litr;  

3) autogaz - 1,99 zł za 1 litr. 
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Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XXIII/150/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 27 sierpnia 2020 r. w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Rajgród na rok szkolny 2020/2021. 

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

Pytań nie wniesiono.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XXIII/150/20 Rady 

Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 27 sierpnia 2020 r. w sprawie określenia średniej ceny jednostki 

paliwa w Gminie Rajgród na rok szkolny 2020/2021 
 

d) przyjęcia Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska na lata 2015-2018  

z perspektywą na lata 2019-2022 dla Gminy Rajgród za lata 2017 – 2018 

Głos zabrał Sekretarz. Poinformował, iż niniejszy Raport powstał w celu oceny stopnia 

realizacji zadań zapisanych w Programie Ochrony Środowiska na lata 2015 - 2018 z 

perspektywą na lata 2019 – 2022 dla Gminy Rajgród, uchwalonym dnia 6 lutego 2015 r. przez 

Radę Miejską w Rajgrodzie, Uchwałą nr IV/24/15. Ww. Program określa cele ekologiczne, 

harmonogram działań jak również źródła finansowania niezbędne do osiągnięcia postawionych 

przez Gminę celów. Obowiązek sporządzania raportu co 2 lata wynika z art. 18 ust. 2 ustawy z 

dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska (t.j. Dz. U. z 2020 poz. 1219). Sporządzony 

raport przedstawia się radzie gminy. Niniejszy dokument raportowaniem obejmuje lata 2017-

2018. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XXIII/151/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 27 sierpnia 2020 r. w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania Programu Ochrony 

Środowiska na lata 2015-2018 z perspektywą na lata 2019-2022 dla Gminy Rajgród za lata 

2017 – 2018. 

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

Pytań nie wniesiono.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie większością głosów (jeden głos wstrzymujący) 

przyjęła Uchwałę Nr XXIII/151/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 27 sierpnia 2020 r. w 

sprawie przyjęcia Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska na lata 2015-2018 z 

perspektywą na lata 2019-2022 dla Gminy Rajgród za lata 2017 – 2018. 
 



12 

 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie poboru podatków od osób fizycznych, wyznaczenia in-

kasentów oraz zasad wynagradzania za inkaso. 

Głos zabrała Skarbnik. Wyjaśniła treść projektu uchwały. W uchwale Nr XXVII/177/09 Rady 

Miejskiej W Rajgrodzie z dnia 31 sierpnia 2009 r. w sprawie poboru podatków od osób 

fizycznych, wyznaczenia inkasentów oraz zasad wynagradzania za inkaso (Dz. Urz. Woj. 

Podlaskiego Nr 182 poz. 1941) wprowadza się następujące zmiany:  

1) w § 1. skreśla się ustęp 3. (zapis mówiący o obecnym inkasencie, który pobierał pobierał 

podatki z terenu miasta) 

2) w § 2. skreśla się punkt 2. (zapis mówiący o ryczałcie jaki się wyznacza dla inkasenta) 

Skarbnik dodała, iż od najbliższej raty podatku, w Urzędzie Miejskim w Rajgrodzie przestaje 

istnieć inkasent. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XXIII/152/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 27 sierpnia 2020 r. zmieniająca uchwałę w sprawie poboru podatków od osób fizycznych, 

wyznaczenia inkasentów oraz zasad wynagradzania za inkaso. 

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

Pytań nie wniesiono.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XXIII/152/20 Rady 

Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 27 sierpnia 2020 r. zmieniająca uchwałę w sprawie poboru 

podatków od osób fizycznych, wyznaczenia inkasentów oraz zasad wynagradzania za inkaso. 
 

Przewodniczący udzielił głosu Dyrektorom Zespołu Szkolno – Przedszkolnego i Szkoły 

Podstawowej w Rydzewie. Dyrektorzy przedstawili organizację nowego roku szkolnego w 

swoich placówkach w dobie pandemii, zgodnie z wytycznymi GIS i MEN.  

Ad. 6. Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Przewodniczący poprosił o wnioski i oświadczenia radnych. 

Radni nie wnieśli wniosków i oświadczeń. 
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Ad. 7. Sprawy różne. 

Głos zabrała Joanna Hader – kierownik OPS w Rajgrodzie. Poinformowała zebranych o 

programie Posiłek w szkole i domu. 6 sierpnia Kierownik OPS ogłosiła pierwsze zapytanie 

ofertowe na przygotowanie i wydawanie gorących posiłków w ramach Programu Posiłek w 

Szkole i w Domu. 17 sierpnia nastąpiło otwarcie ofert. Wpłynęła jedna oferta, której cena za 

jeden posiłek wyniosła 11,00 zł. Kierownik przypomniała, iż w roku 2019 gmina płaciła za 

posiłek składający się z zupy i drugiego dania w kwocie 6 zł. Zaproponowana cena była o 86% 

wyższa od ceny z roku poprzedniego. Tego samego dnia wpłynęła do OPS umowa ze Szkoły 

Podstawowej Nr 2 dot. dożywiania dzieci. Cena w przypadku tej szkoły za dożywianie dzieci 

wzrosła, ale tylko 28%. Kierownik poinformowała, iż była to dla niej podstawa, aby wycofać 

te zapytanie ofertowe. 18 sierpnia OPS opublikował kolejne zapytanie ofertowe. Otwarcie ofert 

nastąpiło 27 sierpnia o godz. 10:15. Cena brutto za oferowany posiłek wyniosła 10,00 zł. 

Kierownik poinformowała, iż wydaje jej się że ceny produktów i usług nie wzrosły aż tak 

mocno, żeby oferować cenę za posiłek 60 -86% wyższą. Kierownik OPS zaproponowała, iż 

wycofa kolejne zapytanie ofertowe i  wyłoni wykonawcę z wolnej ręki za posiłki od września 

do końca roku, a następnie otworzy kuchnię szkolną.  

Radny Matysiewicz poinformował, iż produkty wzrosły o około 20%, oraz średnia krajowa 

poszła w górę.  

Radny Król zapytał, kto złożył ofertę do zapytania ofertowego. 

Kierownik OPS poinformował, iż ofertę złożył dotychczasowy wykonawca usługi. Dodała, iż 

jej zdaniem podniósł rażąco ceny za posiłek. Przypomniała o ofercie którą otrzymała szkoła w 

Grajewie.   

Burmistrz poinformował, iż rynek pokazał jaki jest wkład do kotła na podstawie informacji z 

Grajewa. Obecnie posiłek będzie w Grajewie kosztował 4,50 zł. Dodał, iż jeżeli była by oferta 

8,00 – 8,50 za posiłek, zapewne gmina by ją przyjęła. Burmistrz przypomniał, iż podmiot, który 

do tej pory przygotowywał posiłki dzieciom z gminy, obsługiwał również obozy sportowe, 

posiłek nie kosztował 6 zł, ale o wiele więcej. Podmiot wykorzystując szkolną kuchnię, w 

czasie przerw szkolnych dalej prowadził biznes. Dodał, iż nie widzi partnerstwa z podmiotem, 

który złożył jedyną ofertę. Burmistrz zgodził się z Kierownik OPS, żeby usługodawcę wyłonić 

z wolnej ręki na 4 miesiące. Gmina w przeciągu 4 miesięcy ma czas na zbudowanie swojej 

kuchni. Dodał, iż prowadzenie własnej kuchni wiąże się z pewnego typu problemami, ale 

również wydatkami, ale także daje możliwość miejsca pracy dla ludzi z gminy. Burmistrz dodał, 

iż teraz trzeba znaleźć podmiot, który będzie chciał współpracować z gminą. Burmistrz 

przypomniał, iż kuchnia kiedyś funkcjonowała w gminie, została zlikwidowana ze względów 

finansowych. Dodał, iż w jego opinii kuchnia będzie mogła jeszcze na siebie zarobić. 

Poinformował, iż 4 miesiące pozwolą również określić, kto ma zarządzać tą kuchnią, dodał, iż 

nie musi to być wcale szkoła, może to być inna instytucja np. instytucja kultury. Dodał, iż ważne 

jest to, aby kuchnia była samorządowa, aby tworzyła dobre posiłki i w dobrej cenie.  
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Kierownik OPS poinformował, iż z OPS dofinansowanie na posiłek uzyskałoby 180 uczniów. 

Dzienny koszt przy cenie 10 zł za obiad, to 1800 zł. 

Radny Wierzbicki zapytał, czy kuchnia będzie obsługiwała tylko dzieci, czy również inne 

instytucje.  

Burmistrz poinformował, iż podmiot, który obsługiwał do tej pory posiłki, ciągle zarabiał, 

ponieważ sprzedawał dodatkowo posiłki również mieszkańcom i instytucjom. Dodał, iż trzeba 

szukać takiej opcji, żeby kuchnia samorządowa mogła sprzedawać posiłki na zewnątrz. 

Przewodniczący Rady zapytał o procentową wysokość dofinasowania do posiłków.  

Kierownik OPS poinformowała, iż pierwotnie jest umowa miedzy Wojewodą Podlaskim a 

Gminą Rajgród, że 60% dofinansowuje Wojewoda, a 40% Gmina Rajgród. Dzięki prośbom i 

wydawaniu żywności z Programu Operacyjnego Pomoc Żywnościowa, procenty są zniżone do 

80% i 20%. Dodała, iż nie ma gwarancji, iż w przyszłym roku będzie tak samo. Umowa zawarta 

jest do końca roku kalendarzowego.  

Burmistrz poinformował, iż samorządy muszą być bardzo ostrożne jeżeli chodzi o pieniądze 

zewnętrzne, ponieważ może okazać się tak, że ich nie będzie, a umowę trzeba zrealizować. 

Kierownik OPS poinformowała, iż tak naprawdę nie wiadomo jak za rok będzie wyglądał 

program.  

Radny Wierzbicki poinformował, iż gmina słabo się promuje. Zapytał, czy nie można zrobić 

banneru reklamowego informującego o imprezach. Dodał, iż podczas imprezy IswimIrun nie 

były wystawione żagle zakupione przez gminę.  

Sekretarz podjął temat wzrostu kwot zagospodarowania odpadami na Koszarówce i Dolistowie 

Starym. Przypomniał, iż na komisjach wspólnych stwierdzono, aby Rada Miejska w Rajgrodzie 

podjęła stanowisko w tej sprawie. Poprosił, aby rada podjęła poprzez głosowanie stanowisko o 

następującej treści:  

 

Rada Miejska w Rajgrodzie – po analizie przyczyn poniesionej straty w I półroczu 2020 

roku przez BIOM Sp. z o.o. i biorąc pod uwagę uwarunkowania zewnętrzne – rozumie zasad-

ność podwyższenia cen za zagospodarowanie odpadów komunalnych na okres wrzesień – gru-

dzie 2020 r. 

Jednocześnie Rada Miejska w Rajgrodzie uznaje, iż zasadnym jest bardziej wnikliwa 

analiza czynników mających wpływ na kształtowanie opłat za przyjęcie odpadów komunalnych 

w Zakładzie Zagospodarowania Odpadów Komunalnych w Koszarówce oraz w Zakładzie Re-

cyklingu w Dolistowie Starym. 
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Rada Miejska w Rajgrodzie uważa, że kalkulacja opłat na rok 2021 nie powinna powo-

dować konieczności podnoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla miesz-

kańców i przedsiębiorców z obszaru działania BIOM Sp. z o.o. 

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionego stanowiska. 

Pytań nie stwierdzono. 

Przewodniczący RM poddał stanowisko pod głosowanie. W wyniku zarządzonego głosowania 

Rada Miejska w Rajgrodzie większością głosów (dwa głosy wstrzymujące) przyjęła 

Stanowisko Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 27 sierpnia 2020 r. w sprawie straty BIOM Sp. 

z o.o. za I półrocze 2020 r. 

Radny Król uzasadnił dlaczego wstrzymał się od głosu. 

Przewodniczący Rady poinformował o zaproszeniu na uroczystość obchodów 76. rocznicy 

bitwy 9. Pułku Strzelców Konnych AK z Niemcami w rejonie Osowe Grzędy w dniu 8 września 

2020 r. Poprosił radnych o obecność na uroczystości.  

 

Ad. 8. Zamknięcie Obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 15:15 Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął 

obrady XXIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Protokołowała 

Natalia Pogorzelska 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Marek Bućko 

 

 

 


